
Zápis 
  

z jednání ekonomické komise Odboru lesního hospodářství České akademie zemědělských věd, 
konaného ve dnech  24. a 25. 4. 2001 v oblasti činnosti akciové společnosti Lesy Frýdek-Místek, a.s., 

divize Frýdek-Místek 
_________________________________________________________________________________ 

 
přítomni: viz prezenční listina 

 
Jednání ekonomické komise (EK) se uskutečnilo v Loveckém domě v Šilheřovicích. Zahájil 

ho a řídil místopředseda komise Ing. Kupčák. V úvodu seznámil přítomné s programem a 
organizačním zabezpečením jednání, tématicky zaměřeného na informační systémy v lesním 
hospodářství (dále také IS) a  provozní problematiku a ekonomické aspekty hospodaření na lesních 
majetcích pod vlivem antropických činitelů (oblast ostravsko-karvinské průmyslové aglomerace). 
Představil Ing. Doubravu, předsedu představenstva EP Kapitál Group, a.s. (dále také EPKG), Ing. 
Babuku (EPKG) a Ing. Blahutu, ředitele divize Frýdek-Místek. Taktéž přivítal další hosty, zejména 
zástupce zúčastněných softwarových firem a lesnických internetových serverů (viz dále). V úvodu byl 
účastníkům předán sborník referátů „Informace a informační systémy v lesním hospodářství ČR“ (viz 
bod jednání č. 4).  

Program: 
1. Informace o činnosti Odboru lesního hospodářství ČAZV 
2. Současná ekonomická situace lesního hospodářství 
3. Stav lesnického ekonomického výzkumu 
4. Informace a informační systémy pro lesní hospodářství 
5. Provozní problematika společnosti Lesy Frýdek-Místek, divize Frýdek-Místek 
6. Organizační záležitosti 
7. Exkurze   

Průběh jednání: 

 Jednání pracovní části uvedl Ing. Doubrava a popsal význam informací a IS pro 
podnikatelské subjekty v LH. Seznámil přítomné s výchozím stavem a současností IS u podniků typu 
LAS  a filosofií vybudování nového IS v rámci skupiny EPKG.  
V diskuzi vystoupil Ing. Kupčák (metodika kvantifikace úspor nákladů), Ing. Střítecký (návratnost 
investice), Ing. Kaňok (centralizace agend - organizační změny). Některé údaje doplnil také Ing. 
Babuka.  

K bodu 1. informoval Prof. Bartuněk o jednáních v rámci OLH ČAZV v uplynulém období: 
- výborová schůze OLH (vydavatelská činnost, nový statut ČAZV, činnost komisí), 
- zasedání rozšířeného předsednictva (zdravotní stav lesů v důsledku zvýšených koncentrací N), 
- jednání zástupců lesnictví (26.10.2000). 
Ve věci vydavatelské činnosti navrhnul Ing. Vojáček (LČR) zvážit možnosti vydávání periodik 
v elektronické podobě. 

V bodu 2. podal aktuální informace o ekonomické situaci LH ČR ředitel Ing. Chytrý: 
- odložení novely lesního zákona, 
- zákonná úprava nakládání s reprodukčním materiálem, 
- zákon o myslivosti, 
- návrh systému řešení náhrad škod imisemi (Krušné hory, Orlické hory), 
- pravidla pro poskytování příspěvků na hospodaření v lesích pro r. 2001, 
- základní ekonomické údaje LH za r. 2000. 
V diskuzi k tomuto bodu vystoupil Ing. Kaňok  (dřevařské investice, podpora spotřeby dřeva a 
výrobků ze dřeva). 



K bodu 3. seznámil Ing. Matějíček s činností a obsahem ekonomického výzkumu v rámci 
VÚLHM: 
 - legislativní monitoring v rámci EU, 
- normativní činnost - technická normalizace, 
- oceňování lesů ČR pro účely národních účtů dle metodiky EUROSTAT, 
- režim oboustranného informačního toku: lesnictví ⇔ dřevozpracující průmysl, 
- národní lesnický program (Doc. Bluďovský). 

Ing. Kupčák podal stručnou informaci o stavu a obsahu výzkumu na Ústavu lesnické a 
dřevařské ekonomiky a politiky LDF Brno - výzkumné záměry: 
- lesnický: „Trvale udržitelné hospodaření v lesích a v krajině - od koncepce k realizaci“, 
- dřevařský: „Dřevo z antropicky ovlivněných lesů - vlastnosti, využití a vliv na obývané prostředí“. 

 Bod 4. jednání uvedl a řídil Dr. Polster. Byly prezentovány teoretické příspěvky a postupně  
vystoupili jednotliví účastníci, působící v oblasti informací a informačních systémů pro LH (viz 
sborník referátů): 
Ing. Pexidr - MZe (specifikace úlohy státní správy, popis aktivit Mze ve vývoji SW LHP a LHO, 
standardizace datové základny, statistiky LH ve vazbě na EUROSTAT, WWW stránky MZe,  
monitoring znečišťujících látek, dopady reformy veřejné správy, interpretace zákona o elektronickém 
podpisu atd.), 
Ing. Vojáček - LČR (struktura použití IT LČR, zastoupení HW a SW infrastruktury IS, teze vývoje a 
stavba IS LČR, s.p.),  
Ing. Handlar, Ing. Vašků - HA-SOFT, s.r.o. (analytický náhled na oblasti LH, informace o novém 
systému ve vrstevnaté architektuře, program LES pro LČR), 
Ing. Zgarba, Ing. Strnad - Foresta SG, a.s. (informace o struktuře a činnosti firmy, skladba nabídky 
SW), 
Ing. Březina - Unipex CZ, s.r.o. (program KALIBR, kalkulace jednotkových nákladů, informace 
o internetovém serveru lesy.jihu.cz) 
Ing. Kořínek - Lesnictví.cz, s.r.o. (informace o serveru www.lesnictví.cz, struktuře a službách), 
p. Luďka Z. - PIKE Electronic, s.r.o. (informace o MIS, nadstavbě podnikových IS s možností 
implementace nad libovolnou datovou základnu), 
Ing. Babuka - EP Kapitál Group, a.s.: 
-  základní struktura IS Navision Financials se zahrnutím struktury a oblastí činnosti: 
      - lesnictví (12 LAS: Hanušovická lesní, Šternberské lesy, Lesní společnost Jaroměřice, TILIA-
LDS Albrechtice, Lesy Frýdek-Místek, Vítkovské lesy, Lesy Mělník, Lesy Spálené Poříčí, LDP 
Vltava, Lesy Krnov,  Lesní společnost Jihomoravské lesy Brno, Foresta V. Karlovice), 
     - zpracování dříví (Javořice, a.s. Ptení, ZPD Hodonín, a.s., pilařské a dřevozpracující kapacity v 
rámci LAS), 
      - obchodní činnost (Allwood, a.s. Zlín, Silvaco, a.s. Praha), 
      - manažerská podpora (EPKG), 
- popis a demonstrace pořizování a zpracování dat, interpretace informačních toků a  základních 
možností  využití IS. 

K bodu 6. - organizační záležitosti informoval Ing. Kupčák o předpokládaném termínu a 
obsahové náplni příštího jednání EK (termín: 23.-24. 10. 2001, oblast LZ LČR Kladská, CHKO 
Slavkovský les, téma: Ekonomika LH ve vztahu k ochraně přírody a myslivosti). 

 
Dne 25.4. 2001 se přítomní zúčastnili odborné exkurze, při které byli seznámeni: 

- s provozní problematikou společnosti Lesy Frýdek-Místek, divize Frýdek-Místek (Ing. Blahuta), 
- s historií a současností bažantnice Šilheřovice (p. Holáň, p. Müller), 
- s činností LS LČR Šenov v podmínkách vlivů důlní a průmyslové činnosti (Ing. Fajkis, p. 
Stonavský). 
 
Zapsal: Ing. Kupčák 
 

   



 
 


